

Title (en)

Multiple coating process for moving webs.

Title (de)

Verfahren zur Mehrfachbeschichtung von bewegten Bahnen.

Title (fr)

Procédé pour le revêtement multiple de lés en mouvement.

Publication

EP 0110074 A2 19840613 (DE)

Application

EP 83110161 A 19831012

Priority

DE 3238904 A 19821021

Abstract (en)

[origin: US4572849A] A process for the multiple coating of webs which are continuously moving past a coating point, using coating apparatus according to the bead coating process is carried out such that any number of comparatively high viscosity layers is arranged above an accelerating layer which lies below the layers and has a viscosity range of from 1 to 20 mPas and a layer thickness of from 2 to 30 μm. A very small gap width of from 100 to 400 μm is selected between the sliding surface coating head and the web to be coated and only a low reduced pressure is applied under the coating head. By this process, coating rates of 400 m/min and more may be achieved with a good coating quality.

Abstract (de)

Ein Verfahren zur Mehrfachbeschichtung von kontinuierlich an einer Beschichtungsstelle vorbeigeführten Bahnen mit Beschichtungsvorrichtungen nach dem Wulstbeschichtungsverfahren wird so durchgeführt, daß eine beliebige Anzahl höherviskoser Schichten über einer unter den Schichten angeordneten Beschleunigungsschicht mit einem Viskositätsbereich von 1-20 mPas und einer Schichtdicke von 2-30 μm angeordnet wird, daß eine sehr geringe Spaltbreite von 100-400 μm zwischen Gleitflächenbeschichtungskopf und zu beschichtender Bahn gewählt und nur ein geringer Unterdruck unter dem Beschichtungswulst angelegt wird. Mit dem Verfahren können Beschichtungsgeschwindigkeiten von 400 m/min und mehr bei guter Beschichtungsqualität erreicht werden.

IPC 1-7

G03C 1/74; B05D 1/34

IPC 8 full level

B05C 5/00 (2006.01); **B05D 1/34** (2006.01); **B05D 1/36** (2006.01); **G03C 1/74** (2006.01); **B05C 9/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B05C 5/007 (2013.01 - EP US); **B05D 1/28** (2013.01 - EP US); **B05D 7/5723** (2013.01 - EP US); **B05D 7/5823** (2013.01 - EP US);
G03C 1/74 (2013.01 - EP US); **B05C 9/06** (2013.01 - EP US); **B05D 2252/02** (2013.01 - EP US); **G03C 2001/7411** (2013.01 - EP US);
G03C 2001/7481 (2013.01 - EP US); **G03C 2001/7492** (2013.01 - EP US); **Y10S 430/136** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0384669A3

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE FR GB LI

DOCDB simple family (publication)

DE 3238904 A1 19840426; DE 3375227 D1 19880211; EP 0110074 A2 19840613; EP 0110074 A3 19851113; EP 0110074 B1 19880107;
EP 0110074 B2 19911106; JP H0339294 B2 19910613; JP S59100434 A 19840609; US 4572849 A 19860225

DOCDB simple family (application)

DE 3238904 A 19821021; DE 3375227 T 19831012; EP 83110161 A 19831012; JP 19356883 A 19831018; US 54037483 A 19831011